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PROTOKÓŁ NR VII/15 

z sesji Rady Powiatu Zgierskiego 

odbytej w dniu 24 kwietnia 2015 r. 

w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 

 

Ustawowa liczba radnych 29 

Stan faktyczny radnych  29 

Radni obecni    29 

 

Porządek obrad sesji:  

1. Otwarcie VII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad VII sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Informacja o działalności Centrum Medycznego "Boruta" Sp. z  o. o. w Zgierzu. 

6. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XLI/425/13 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 29 listopada 2013 r. w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Powiatu Zgierskiego na 

lata 2013 - 2020. 

7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XL/409/13 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 25 października 2013 r. w sprawie uchwalenia programu współpracy Powiatu 

Zgierskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego w roku 2014. 

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XX/192/12 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 27 stycznia 2012 r. w sprawie przyjęcia wieloletniego powiatowego programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na lata 2012-2014. 

9. Informacja o przebiegu oraz stopniu zaawansowania prac związanych z pozyskiwaniem 

środków pomocowych na planowane zadania inwestycyjne w Powiecie Zgierskim.  

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Ozorkowie; 

b) ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadgimnazjalnych i szkół specjalnych na 

terenie Powiatu Zgierskiego. 

11. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

12.  Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

13.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

14.  Oświadczenia i wnioski radnych. 

15.  Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi.  

16.  Zamknięcie obrad VII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad. 1 

Przewodnicząca Rady Powiatu Zgierskiego Iwona Dąbek otworzyła VII sesję Rady Powiatu 

Zgierskiego o godz. 10
02

.  

Stwierdziła prawomocność obrad na podstawie listy obecności. Lista obecności radnych 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Powitała radnych, Zarząd Powiatu Zgierskiego, pracowników Starostwa Powiatowego  

w Zgierzu oraz pozostałych gości. Lista gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

 

 



2 

 

Starosta Zgierski Bogdan Jarota: 

 złożył gratulacje powołanemu na stanowisko Komendanta Społecznej Straży Rybackiej                 

w Powiecie Zgierskim Dariuszowi Kaźmierczakowi, 

 wręczył nagrody łuczniczkom Klubu Sportowego „Boruta” Zgierz Klaudii Augustyniak              

i Karoliny Karasińskiej za zajęcie III miejsca w kategorii Juniorek w XXX Halowych 

Mistrzostwach Polski Seniorów, Młodzieżowców i Juniorów. 
 

Ad. 2 

Przewodnicząca Rady oświadczyła, iż realizując zapis art. 15 ust. 9 ustawy z dnia 5 czerwca 

1998 r. o samorządzie powiatowym, na wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia  

17 kwietnia 2015 r., wprowadza do porządku obrad VII sesji (w pkt 10 c i d) projekty uchwał 

w sprawach: 

1) oceny zasobów pomocy społecznej Powiatu Zgierskiego za rok 2014; 

2) zmiany uchwały nr III/19/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2014 r.                    

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2015. 

Jednocześnie Zarząd w dniu 23 kwietnia 2015 r. przekazał projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr III/19/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2014 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2015 (druk B) z prośbą o wprowadzenie do 

porządku obrad VII sesji.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie w pkt 10e porządku obrad     

ww. projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało    29 radnych. 

Przeciw głosowało       0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu      0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały.  

 

Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie VII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad VII sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Informacja o działalności Centrum Medycznego "Boruta" Sp. z  o. o. w Zgierzu. 

6. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XLI/425/13 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 29 listopada 2013 r. w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Powiatu Zgierskiego na 

lata 2013 - 2020. 

7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XL/409/13 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 25 października 2013 r. w sprawie uchwalenia programu współpracy Powiatu 

Zgierskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego w roku 2014. 

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XX/192/12 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 27 stycznia 2012 r. w sprawie przyjęcia wieloletniego powiatowego programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na lata 2012-2014. 

9. Informacja o przebiegu oraz stopniu zaawansowania prac związanych z pozyskiwaniem 

środków pomocowych na planowane zadania inwestycyjne w Powiecie Zgierskim.  

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Ozorkowie; 

b) ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadgimnazjalnych i szkół specjalnych na 

terenie Powiatu Zgierskiego; 

c) oceny zasobów pomocy społecznej Powiatu Zgierskiego za rok 2014; 

d) zmiany uchwały nr III/19/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2014 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2015 – druk A; 
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e) zmiany uchwały nr III/19/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2014 r.                

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2015 – druk B. 

11. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

12. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

14. Oświadczenia i wnioski radnych. 

15.  Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi.  

16. Zamknięcie obrad VII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Ad. 3 

Uwag do protokołu z VI sesji Rady Powiatu Zgierskiego nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z VI sesji.  

Za przyjęciem głosowało  29 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła.        

                   

Ad. 4 

Radny Krzysztof Łebedowski złożył interpelacje dotyczące: 

1) udzielania odpowiedzi na interpelacje - załącznik nr 4 do protokołu; 

2) dróg powiatowych – załącznik nr 5 do protokołu; 

3) Centrum Medycznego „Boruta” Sp. z o. o. w Zgierzu oraz Powiatowej Spółki 

Infrastrukturalnej Sp. z o. o. w Zgierzu – załącznik nr 6 do protokołu. 

Następnie radny pochwalił pracę Wydziału Komunikacji w Zgierzu. Jednocześnie oznajmił, 

że jest za  tym, aby Odziały Zamiejscowe Wydziału były w Ozorkowie i Głownie.     

 

Radny Michał Pilarski podniósł następujące sprawy: 

1) ulicy Gałczyńskiego w Zgierzu w zakresie: 

 wydłużenia cyklu zielonych świateł na przejściu dla pieszych na skrzyżowaniu ulic 

Gałczyńskiego i Parzęczewskiej, 

 zmiany organizacji ruchu poprzez ograniczenie poruszania się samochodów 

wielkogabarytowych 

załącznik nr 7 do protokołu; 

2) funkcjonowania doradztwa metodycznego – załącznik nr 8 do protokołu; 

3) nawiązał do odpowiedzi na interpelację dotyczącą zakupu telewizora. Starosta 

odpowiedział, że nie ma rejestru szkoleń, gdzie i kiedy był wykorzystywany telewizor. 

„Dlaczego nie ma takiego rejestru. Na jakiej podstawie w związku z tym wyliczono 

koszty tych szkoleń, na jakiej podstawie rozliczono czas pracy pracowników. Czy mam 

rozumieć, że był to brak właściwego nadzoru przez Pana poprzednika. I skoro ta instalacja 

jest i ten telewizor jest bez mała na stałe zamontowany, to może Pan Starosta mi odpowie 

ile tych szkoleń odbyło się w gabinecie u Pana Starosty, a w  ilu przypadkach ten 

telewizor został zdemontowany.” Radny ustalił, że drugi zakupiony telewizor znajduje się 

w gabinecie Wicestarosty. Otrzymał odpowiedź, że jest on wykorzystywany                              

w zarządzaniu kryzysowym. „Co w sytuacji kiedy Panów nie ma w gabinecie, kto ten 

telewizor i informacje przez ten telewizor niezbędne dla zarządzania kryzysowego  wtedy 

monitoruje.”;   

4) „wielokrotnie zwracamy się o poprawę stanu dróg, o naprawienie dróg, naprawienie 

wyrw. W samym Zgierzu na drogach powiatowych jazda zaczyna przypominać jazdę 

offroadową. Ja mam samochód z napędem na 4 koła, więc jak gdyby średnio mi to 

przeszkadza, natomiast mieszkańcom, którzy mają normalne samochody, pewnie bardzo 



4 

 

to przeszkadza. Czy Pan Starosta na pewno chce, żebyśmy, jeszcze w tym roku, wywiesili 

na wszystkich drogach powiatowych zdjęcia Pańskie z napisem Bogdan Jarota ten Pan 

odpowiada za dziury w tych jezdniach. Bo do takiej akcji jesteśmy przygotowani,                     

co w kontekście jesieni może okazać się bardzo kłopotliwe.”; 

5) zapytał, czy Starosta  bądź jego poprzednik zezwolił któremukolwiek z pracowników,              

a w szczególności naczelników, używać  e-maila służbowego do celów prowadzenia 

własnej działalności gospodarczej. Radny otrzymał taką informację od jednego                          

z mieszkańców powiatu. Czy jest to prawda, czy takie pozwolenie było, a jeżeli nie,                 

to jakie zostaną wyciągnięte konsekwencje. Na dowód załącza wydruk ze strony Łódzkiej 

Izby Przemysłowo-Handlowej, gdzie stosowna działalność gospodarcza jest prowadzona, 

zupełnie niezwiązana z działalnością powiatu, jest podany e-mail służbowy Starostwa 

Powiatowego w Zgierzu; 

6) przypomniał, że nie otrzymał od Przewodniczącej Rady pisemnej odpowiedzi na 

zapytanie składane na VI sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Radna Lidia Elert złożyła interpelację dotyczącą przywrócenia etatów w Poradniach 

Psychologiczno-Pedagogicznych – załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Radny Michał Banaszczyk złożył interpelację w sprawie zwrotu środków wynikających                 

z nieprawidłowości w wykorzystaniu dotacji na prowadzenie Domu Pomocy Społecznej               

w Ozorkowie przez Fundację Ekumeniczne Centrum  Dialogu Religii i Kultur  - załącznik            

nr 10 do protokołu. 

 

Radny Michał Pieruń przypomniał, że podnosił sprawę wydłużenia cyklu zielonych świateł na 

przejściu dla pieszych przy ul. Gałczyńskiego w Zgierzu. Otrzymał odpowiedź, że ten cykl 

jest nawet o sekundę dłuższy niż wymagane. Radny zrobił eksperyment, próbował przejść 

przez to skrzyżowanie krokiem wolnym. Czerwone światło zastało go jak robił krok na 

chodnik na końcu przejścia. Skoro jest możliwe, że jest jedna sekunda zapasu, to czy jest 

możliwe, żeby były dwie sekundy, albo trzy. Odpowiedź była taka urzędnicza: tak zgadza się 

jest jedna sekunda w zapasie. Tylko efekt jest taki, że za moment tam kogoś potrąci 

samochód. Radny zna takie przypadki. W odpowiedzi podane było też, że skoro wydłużymy 

cykl na przejściu dla pieszych to musimy skrócić przejazd na zielonym świetle tych 

samochodów. Zdaniem radnego nie do końca, bo jeśli wydłużymy to o sekundę, dwie czy 

trzy, można wydłużyć o sekundę, dwie czy trzy ten przejazd, a nie skracać, bo to nie jest suma 

stała. W opinii radnego jest to takie odpychanie problemu. Poza tym obecnie ruch tirów jest 

bardzo wzmożony. Radny nalegał, aby jednak pochylić się nad tym problemem. Nie chodzi                   

o to, aby wydłużać cykl o minuty czy godziny, ale żeby przynajmniej te wymogi 

bezpieczeństwa dla osób, które bardzo wolno chodzą spełnić. 

 
Radny Zbigniew Antczak złożył interpelację dotyczącą zadań w Zgierzu: 

 montażu wpustów ulicznych oraz remontu chodnika przy ul. Piłsudskiego, 

 wykonania małego ronda na skrzyżowaniu ulic Kasprowicza i Dygasińskiego 

załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Radny Adam Bączyk był zainteresowany, czy w związku z trudną sytuacją naszych rodaków 

na Ukrainie Zarząd Powiatu Zgierskiego przewiduje sprowadzenie, pomoc                                       

w zagospodarowaniu i opiekę czasową nad jakąś polską rodziną. Nadmienił, że miasto Zgierz 

od dawna prowadzi bardzo dobrą politykę w tym kierunku, wyjeżdżają tam harcerze do 

Kostiuchnówki. Znane światełko pokoju jest rozprowadzone nawet do Kancelarii 

Prezydenckiej. Jak ta sytuacja wygląda.  
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Radny Witold Kosmowski zadał pytanie, czy Zarząd Powiatu Zgierskiego otrzymał 

odpowiedź od Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad na temat możliwości dolania 

asfaltu na drodze powiatowej ul. Kolejowa w Bratoszewicach. Czy istnieje możliwość 

wybudowania chodnika od drogi krajowej do stacji Łódzkiej Kolei Aglomeracyjnej. Radny 

przypomniał,  że w kadencji 2006-2010 była obiecana, także  budowa tej drogi z chodnikiem, 

natomiast wykonano tylko asfalt. Czy w przyszłym roku istnieje możliwość wybudowania    

ok. 350 m chodnika na ul. Kolejowej w Bratoszewicach 

 

Radny Dominik Gabrysiak poprosił o informację, na jakim etapie jest powrót Punktów 

Wydziału Komunikacji  w Ozorkowie i w Głownie. 

 

Radna Lidia Elert złożyła interpelację dotyczącą przywrócenia Oddziałów Zamiejscowych 

Wydziału Komunikacji w Ozorkowie i Głownie - załącznik nr 12 do protokołu. 

 
Opinie do materiałów zgłoszonych na VII sesję stanowią załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Ad. 5.  

Informacja o działalności Centrum Medycznego „Boruta” Sp. z o. o. w Zgierzu stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu.  

 

Prezes Centrum Medycznego „Boruta” Sp. z o. o. w Zgierzu Zbigniew Muras przedstawił 

informację. Przypomniał, że rok temu przestawiał projekty dotyczące rozwoju CM „Boruta”. 

Dzisiaj może powiedzieć, że te projekty zostały zrealizowane. Po raz pierwszy w historii 

firmy posiadają własną karetkę, którą transportują chorych. Po raz pierwszy w historii firmy 

posiadają tomograf komputerowy. Po raz pierwszy w historii firmy mają przyzwoite Centrum 

Rehabilitacyjne, z dużymi pomieszczeniami, gdzie wykonali generalny remont budynku 

będącego magazynem rzeczy niepotrzebnych. Po raz pierwszy w historii Boruty firma 

osiągnęła dodatni wynik finansowy. Skoro jest tak dobrze, to dlaczego są różnego rodzaju 

wątpliwości? Ze zdumieniem słuchał wystąpienia radnego, którego nazwiska nie zna. Szkoda,                  

bo połowa tych pytań by nie padła i wątpliwości by nie było, gdyby radny zechciał zapoznać 

się z kodeksem spółek handlowych, z ustawą o działalności leczniczej, z których jasno 

wynika, co w spółce można zrobić, a czego nie. Nie byłoby więcej wątpliwości, gdyby radny 

zechciał się spotkać z prezesem i w normalnej rozmowie przedstawić swoje wątpliwości.          

Na pewno  w większości pytań prezes udzieliłby odpowiedzi, oczywiście poza tymi,                 

które stanowią tajemnicę handlową. Reasumując powiedział, że Spółka jest w dobrej formie, 

ma dodatni wynik finansowy i jeżeli nikt nie będzie chciał tego zepsuć, to jest szansa na to, 

żeby było tak dalej. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej, 

 Budżetowo-Finansowej 

do informacji. 

 

Radny Krzysztof Łebedowski zastanawiał się, dlaczego w ogóle PZOZ został przekształcony 

w Spółkę. Radni nie mają możliwości kontroli tego. Było to w 100 procentach powiatu. 

Radny nie twierdzi, że prezes źle zarządza tą Spółką, ale jego rolą jest dbać o finanse i dobro 

powiatu. Dlatego są jego pytania. Pytań będzie bardzo dużo, bo akurat radny należy do ludzi, 

którzy bardzo pytają. Chce wiedzieć i chce żeby społeczeństwo wiedziało. Dlatego zapytał, 

skąd dawny wicestarosta dowiedział się, że jest możliwość zatrudnienia w CM „Boruta” i tak 

szybko znalazł zatrudnienie, przecież w Urzędzie Pracy nie było żadnej informacji. Czy było 

to gdzieś ogłoszone. Co za funkcję pełnił w CM „Boruta. Czy prezes zamierza w dalszej 

kolejności wykupić CM „Boruta”, jeśli chodzi o budynki.  

 



6 

 

Prezes odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy wskazał, iż trudno jemu się odnieść do 

sprawy przekształcenia PZOZ w spółkę prawa handlowego, w spółkę z o. o., bo go jeszcze 

wtedy nie było. Ale  dokładnie analizując dokumentację uważa, że był w tym głęboki sens. 

Kontrakt na lata 2012-2014, a okazuje się, że aneksem będzie do czerwca 2016 r., był rażąco 

niższy w porównaniu do tych kontraktów, które były w latach ubiegłych. Na tyle rażąco,               

że Spółka traciła rocznie ponad 700 tysięcy zł przychodu. Także jeżeli liczyć to razy 4,5  to są 

ponad 3 mln pieniędzy, które były przewidywane, że będą w przychodach, a ich nie było. 

Wynik finansowy planowany był ujemny na poziomie 350 tysięcy zł rocznie. Jeżeli by PZOZ 

nie został przekształcony w spółkę prawa handlowego ten ciężar oddłużenia spoczywałby na 

Zarządzie Powiatu. Udało się ten trend odwrócić.  

Jeżeli chodzi zatrudnienie poprzedniego wicestarosty to prezes sądzi, że radny tworzy 

niepotrzebne mity z tym związane. Wicestarosta był zatrudniony na umowę zlecenie przez 

dwa miesiące. W ciągu tych dwóch miesięcy miał określone zadania stanowiące tajemnicę 

handlową. Uważa, że Spółka zyskała zdecydowanie więcej niż to, ile musiała za tą 

dwumiesięczną umowę zlecenie byłemu wicestaroście zapłacić.  

Następnie prezes oznajmił, że nie zamierza wykupić budynków należących do powiatu                  

i nie sądzi, żeby również Zarząd Powiatu to zamierzał zrobić. Nie ma w planach wykupu. 

Zbyt duże obciążenie jest finansowe, żeby teraz myśleć o takich sytuacjach. Mają 

niezakończony proces inwestycyjny. Jeżeli będą mieli dobre kontrakty, a nie wcześniej niż             

w lipcu 2016 r., to być może takie pomysły będą rozważane.    

 

Radny Krzysztof Łebedowski podkreślił, iż chciałby, aby Spółka, która była niedawno w stu 

procentach własnością powiatu, nagle nie znalazła się w zero procentach własnością powiatu, 

łącznie z budynkami. Wiemy, że w kraju dochodzi do różnych sytuacji, gdzie domy pomocy 

społecznej, różnego rodzaju szpitale prywatyzuje się bardzo szybko. Stąd pytanie                            

i zainteresowanie radnego sprawą. Chce wiedzieć, że to nie będzie sprywatyzowane, jak wiele 

firm zostało sprywatyzowanych i później nikt nie ma nic do powiedzenia. Nie może być 

takiej sytuacji, że na mównicy dawny starosta mówi, że ten się nie myli kto nic nie robi.            

Tak nie może być. Dlatego działania radnego są w tym kierunku, aby to nie zostało 

sprywatyzowane.  

 

Prezes oznajmił, że szkoda, że radny nie był wczoraj na Sympozjum dotyczącym Partnerstwa 

Publiczno Prywatnego, na którym padło szereg cennych uwag. To co u nas jest dziwnym 

ewenementem, bo nikt się tego nie chce podjąć, bo wszyscy się boją tego podjąć, w bogatej 

Unii Europejskiej i w Stanach Zjednoczonych jest czymś normalnym. W Stanach 

Zjednoczonych właściwie cały biznes jest oparty na partnerstwie publiczno prywatnym. 

Bogate kraje UE to samo realizują i mają się bardzo dobrze i nikomu nie przychodzi na myśl, 

żeby to psuć. Zdaniem prezesa im więcej ludzi ma do powiedzenia w spółce, tym gorzej dla 

spółki. 

 

Radny Michał Pilarski do Wicestarosty skierował pytanie, na jakiej podstawie i jakich 

przepisów dokonano podniesienia udziału co de facto doprowadziło do sytuacji, że Powiat 

Zgierski ma mniejszościowy udział w Spółce, czy była stosowna uchwała Rady Powiatu 

Zgierskiego upoważniająca Starostę do dokonywania takiego podniesienia, przez co zbycia 

udziałów. Na jakiej podstawie dokonano wyboru kontrahenta, czy był przeprowadzony jakiś 

konkurs, postępowanie, przetarg.  

Następnie radny nawiązał do wypowiedzi prezesa, że nie należy bać się partnerstwa publiczno 

prywatnego. Zgadza się z tym, tylko że w Stanach Zjednoczonych to wszystko jest 

transparentne, do bólu transparentne. A radny ma wrażenie, że tutaj wokół tworzenia Spółki 

dzieje się coś, żeby tę sytuację zaciemnić. Nie może doszukać się tej transparentności.                

Być może stąd jest niepokój radnych. 
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Prezes oznajmił, że skoro pytania nie są do niego kierowane, to opuściłby już salę z uwagi na 

uczestnictwo w innym spotkaniu.  

 

Przewodnicząca Rady potwierdziła, że prezes zgłaszał, iż jest umówiony na bardzo ważne 

spotkanie.  

 

Wicestarosta Krzysztof Kozanecki zaznaczył, iż dyskusja w tym punkcie dotyczy  

działalności Centrum Medycznego „Boruta” Sp. z o. o. w Zgierzu i rozumie, że aktualnej 

działalności Spółki i jej kondycji. Natomiast pytanie radnego Michała Pilarskiego i część 

pytań radnego Krzysztofa Łebedowskiego od pół roku właściwie dotyczy historii poprzedniej 

kadencji. Ciekawe bardzo, że radni z Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość nie pytają się             

o jeszcze poprzednie kadencje. Podejrzewa, że wie dlaczego tych pytań nie ma z większej 

przeszłości historycznej. Odpowiadając na pytanie radnego, na jakiej podstawie podjęto 

decyzję o zwiększeniu udziałów, odpowiedział ogólnikowo, że na podstawie ustawy                        

o działalności leczniczej. Wicestarosta zaznaczył, że takie pytania powinny padać                           

w interpelacjach, wówczas w odpowiedzi można wskazać konkretny przepis. W tej chwili nie 

jest w posiadaniu ustawy. Niemniej jednak zobowiązał się, że to pytanie potraktuje jako 

interpelację. Kontynuując Wicestarosta powiedział, że wymieniona ustawa, sprawy 

przekształceniowe, zwiększenia udziałów oddaje organowi wykonawczemu jednostki 

samorządu terytorialnego. Zarząd Powiatu poprzedniej kadencji podjął taką uchwałę                    

o przekształceniu PZOZ w spółkę prawa handlowego, żeby do samodzielnego publicznego 

zakładu opieki zdrowotnej nie dopłacać. Wicestarosta również uczestniczył w sympozjum,            

o którym nadmienił prezes CM „Boruta” i tam poznali historie wielu szpitali, które mają 

koszmarne zadłużenia. Samorządy terytorialne, żeby je utrzymać dopłacają do 

funkcjonowania tych szpitali bardzo duże pieniądze, idące w dziesiątki milionów złotych, 

kosztem swojej bieżącej działalności. Nie wykonują pewnych zadań z zakresu swojej 

działalności, po to żeby realizować zadłużenie, które bardzo często już zaczyna być 

wymagalne. Starosta Radomszczański opowiadał historię, jak w ich szpitalu powiatowym 

wyłączano kolejno gaz, prąd i telefony, bo zadłużenie już było tak duże, że gestorzy sieci nie 

chcieli dalej finansować działalności powiatowej. Zarząd Powiatu tego nie chciał. Zarząd 

Powiatu miał do tego prawo i jego filozofia taka była, że w spółce prawa handlowego zadania 

opieki zdrowotnej w zakresie powiatowym będą realizowane i lepiej i oszczędniej. Radny 

Krzysztof Łebedowski się z tym nie zgadza. Ma do tego prawo, może mieć swoją wizję 

funkcjonowania i samorządu i służby zdrowia. Poprzedni Zarząd Powiatu uważał                             

i Wicestarosta nadal uważa, że ten tryb postępowania był właściwy.   

 

Radny Michał Pilarski dopytywał, czy była stosowna uchwała Rady Powiatu Zgierskiego 

upoważniająca Starostę do podwyższenia zbycia takich przekształceń.  

 

Wicestarosta odpowiedział, że nie było takiej uchwały. Jak już wcześniej powiedział ustawa            

o działalności leczniczej na organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego 

przekazywała takie uprawnienia.  

 

Radny Michał Pilarski chciał wiedzieć, jak to się ma do przepisu, że do wyłącznej 

kompetencji rady powiatu należy nabycie, zbycie bądź gospodarowanie majątkiem powiatu. 

 

Wicestarosta podkreślił, że to już jest zupełnie inna rzecz.  

 

Radny Michał Pilarski stwierdził, że dobrze by było, jakby otrzymał takie wyjaśnienia                    

na piśmie.  

 

Wicestarosta oznajmił, że dobrze by było, żeby radny też na piśmie przekazał te pytania.  
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Radny Michał Pilarski powtórzył pytanie, na jakiej podstawie dokonano wyboru kontrahenta, 

który przejął udziały i w tej chwili zarządza Centrum Medycznym „Boruta”. 

 

Wicestarosta oświadczył, iż traktuje to jako interpelację. Poszuka odpowiednich dokumentów 

i przywoła je w pisemnej odpowiedzi.  

 

Ad. 6  

Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XLI/425/13 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

29 listopada 2013 r. w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Powiatu Zgierskiego na lata 

2013 – 2020 stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

 

Naczelnik Wydziału Pozyskiwania Funduszy Zewnętrznych Starostwa Powiatowego                     

w Zgierzu Ilona Rafalska przedstawiła sprawozdanie. Podkreśliła, że Strategia przede 

wszystkim służy temu, żeby pozyskiwać środki unijne na lata 2014-2020. Strategia znajduje 

się w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Zgierzu. Jest ona takim 

„organizmem żywym”, można do niej wnosić uwagi, opinie. Można na bieżąco ją zmieniać. 

Już wymaga aktualizacji, ponieważ powiatowe projekty unijne już się zmieniły od roku 2013.  

Naczelnik przekazała, że na następnej sesji może przedstawić raport z wdrażania Strategii.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Rozwoju Gospodarczego                  

i Infrastruktury Przestrzennej do sprawozdania. 

 

Radny Sławomierz Janiszewski pogratulował, że w poprzedniej kadencji powstał ten ważny 

dokument. Oczywiście zapoznał się z nim. W ramach tej Strategii wizją powiatu jest, ażeby       

w 2020 roku Powiat Zgierski był równomiernie rozwiniętym obszarem o wysokim poziomie 

rozwoju gospodarczego, osiągniętym dzięki wykorzystaniu położenia przy skrzyżowaniu 

dróg, bliskości Łodzi i partnerstwie lokalnym samorządów. Z misją: Starostwo Powiatowe             

w Zgierzu jako inicjator i koordynator działań służących spójnemu rozwojowi całego obszaru 

powiatu w partnerstwie z gminami wchodzącymi w jego skład. W Strategii niezwykle ważną 

rzeczą są oczekiwania mieszkańców powiatu, oczekiwania radnych i oczekiwania Starosty. 

Mieszkańcy powiatu oczekują rozwiązania wielu problemów, a od rozwiązania tych 

problemów jesteśmy my, w czasie tej kadencji. Radni mają obowiązek w tej kadencji na 

sesjach, na komisjach zajmować się  również pewną wizją, inspirować pewne rzeczy, mówić 

o pewnych sprawach, szczególnie ważnych w kontekście jak gdyby pewnej pracy w tym 

zakresie Rady. Dlatego też radny chciałby, aby radni w ramach swoich klubów jak i radni 

niezależni przedyskutowali, co powinno być ważne w najbliższym okresie czasu, czym należy 

się zająć, w jakim zakresie. I na ręce Przewodniczącej Rady, być może jeszcze przed 

wakacjami, zaprezentowali swoje stanowiska robocze. Miałoby to ogromne znaczenie przy 

opracowywaniu projektu planu pracy Rady Powiatu Zgierskiego na następne lata kadencji, 

ażeby móc wypełnić swoje zobowiązania i oczekiwania mieszkańców. Jednocześnie radny 

poprosił, aby nie dzielić się tutaj, na tych którzy są w koalicji i na tych którzy są w opozycji, 

bo w tej sprawie nie ma ani koalicji, ani opozycji - są radni powiatu. „Żebyśmy na koniec 

kadencji mogli powiedzieć, dobrze odrobiliśmy swoją lekcję radnego”.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie.  

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła.  

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach o godz. 11
15

. 

Przewodnicząca Rady wznowiła obrady o godz. 11
35

. 
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Ad. 7 

Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XL/409/13 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

25 października 2013 r. w sprawie uchwalenia programu współpracy Powiatu Zgierskiego 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w roku 2014 stanowi załącznik nr 16 do protokołu . 

 

Członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Adam Świniuch przedstawił przedmiotowe 

sprawozdanie oraz kolejne z porządku obrad.  

  

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Budżetowo-Finansowej 

do sprawozdań. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie.  

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła.  

 

Ad. 8 

Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XX/192/12 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

27 stycznia 2012 r. w sprawie przyjęcia wieloletniego powiatowego programu współpracy 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na lata 2012-2014 stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie.  

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła.  

 

Ad. 9 

Informacja o przebiegu oraz stopniu zaawansowania prac związanych z pozyskiwaniem 

środków pomocowych na planowane zadania inwestycyjne w Powiecie Zgierskim stanowi 

załącznik nr 18 do protokołu.  

 

Starosta przedstawił informację ze szczególnym uwzględnieniem inwestycji będących                          

w trakcie realizacji i planowanych do realizacji. 

 

Naczelnik Ilona Rafalska uzupełniła informację w formie prezentacji. Jednocześnie 

przekazała, że na planowane projekty poza Sportową Szkołą w ramach Łódzkiego Obszaru 

Metropolitalnego środki są gwarantowane. Natomiast na projekt Sportowa Szkoła środki będą 

przyznawane w ramach konkursu, bo to jest projekt komplementarny. Podsumowując podała, 

że całkowita wartość inwestycji realizowanych przez Powiat Zgierski zakończonych                     

w 2014 roku to ponad 2 mln 717 tys. zł, projekty w trakcie realizacji tj. kwota ponad 5 mln 

189 tys. zł, złożone wnioski przez Powiat Zgierski oraz przez inne jednostki samorządu 

terytorialnego tj. ponad 884 tys. zł i projekty planowane do realizacji w ramach ŁOM ponad 

31 mln zł.  
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Lidia Elert podkreśliła, że przedstawione informacje są bardzo budujące i należy się cieszyć, 

że Powiat Zgierski ma szansę pozyskać te środki. Następnie nawiązując do projektu Sportowa 

Szkoła chciałaby wiedzieć, ile będzie kosztowała hala sportowa dla Szkoły Mistrzostwa 

Sportowego Liceum Ogólnokształcącego im. M. Kopernika w Aleksandrowie Łódzkim i ile 

budowa sali gimnastycznej np. przy Zespole Szkół Specjalnych w Ozorkowie - jaka to będzie 

różnica w kwotach. Czy wskazane modernizacje boisk też będą się różniły kwotowo.  

 

Naczelnik Ilona Rafalska odpowiedziała, że te inwestycje na pewno będą się różniły.                   

Na budowę hali sportowej przewiduje się 7,5 mln zł, a pozostałe 7,5 mln zł zostanie 

przeznaczone na pozostałe inwestycje.  Tak naprawdę nie znają jeszcze ogólnego kosztorysu, 

bo go nie mają. Są w trakcie przygotowywania całej dokumentacji technicznej. Także trudno 

powiedzieć w tej chwili dokładnie, jaka to kwota. 

 

Radna Lidia Elert pamięta, że chyba w III kadencji była budowana hala sportowa                           

w Aleksandrowie Łódzkim, która kosztowała ok. 5 mln zł. Poprosiła o podanie odległości 

pomiędzy wybudowaną 7 czy 8 lat temu halą sportową a planowaną do budowy. 

 

Naczelnik Ilona Rafalska powiedziała, nowo budowana hala nie będzie daleko od 

wybudowanej, ale trudno wskazać jej lokalizacje nie mając żadnej dokumentacji technicznej. 

Na pewno będzie ona w okolicach szkoły.   

 

Przewodnicząca Rady w uzupełnieniu podała, że sala sportowa wybudowana przy Zespole 

Szkół Zawodowych przy ul. Łęczyckiej od Liceum Ogólnokształcące jest w odległości może 

700 m. Szkoła Mistrzostwa Sportowego, w którą zostało przekształcone LO będzie opierała 

się na sporcie takim kwalifikowanym, specjalistycznym i istniejąca sala gimnastyczna przy tej 

szkole w żaden sposób nie spełnia wymogów. Przypomniała, iż przekształcenie LO                        

w Aleksandrowie Łódzkim w Szkołę Mistrzostwa Sportowego było próbą ratowania tej 

placówki. Wiadomo jak jest z rekrutacją do szkół, że ona spada. Obecnie rekrutacja w LO jest 

na poziomie trzech klas, a była na poziomie jednej klasy. Podstawą tych klas 

specjalistycznych jest piłka koszykowa i lekkoatletyka. W związku z dotacją, która idzie teraz 

dodatkowo na SMSy z Ministerstwa planuje się rozszerzenie tej specjalistyki. Nie uda się 

tego kontynuować, rozwinąć i osiągać wyników bez budowy specjalistycznej hali sportowej. 

Hala sportowa do Szkoły Mistrzostwa Sportowego ma po prostu inne wymagania. 

Aleksandrów sportem stoi na poziomie podstawowym i gimnazjalnym i to zabezpieczenie           

w obiekty sportowe przy szkołach jest, natomiast przy szkole powiatowej nie ma.  

 

Radna Lidia Elert rozumie, że należy dostarczyć młodzieży i tej Szkole dobrych warunków. 

Jednakże uważa, że szkoły inne są traktowane po macoszemu. Podziękowała, że do tego 

projektu wprowadzono budowę boiska, o którą radna walczy od zeszłej kadencji.  

 

Radny Krzysztof Jurek złożył wniosek o wprowadzenie do projektu Sportowa Szkoła zadania  

modernizacja sali gimnastycznej w Zespole Szkół Zawodowych w Ozorkowie. W chwili 

obecnej stan techniczny tej sali (głównie chodzi o podłoże) nie pozwala na prowadzenie tam 

zajęć, bo jest to zagrożenie dla zdrowia ćwiczących. Informacyjnie podał, iż warunkowo 

Sanepid wyraził zgodę na prowadzenie zajęć do końca czerwca br.   

 

Radny Grzegorz Kuna nie rozumiał dlaczego, jeżeli jest problem z naborem, jest problem                     

z utrzymaniem Szkoły, budujemy halę gimnastyczną. Może trzeba porozmawiać                          

z Burmistrzem Aleksandrowa, żeby przejął tę Szkołę. W poprzedniej kadencji Burmistrz 

Strykowa przejął Zespół Szkół Nr 1 im. Batalionów Chłopskich w Bratoszewicach z tych 

samych powodów. Jeśli mamy starać się mniej więcej wszystkich jednakowo traktować,                

to rzeczywiście traktujmy te gminy jednakowo. Następnie radny zapytał, ile tych projektów 

zostało przygotowane stricte przez gminy, a ile stricte przez Wydział Pozyskiwania Funduszy 
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Zewnętrznych. Jest to związane z nową perspektywą unijną. Starosta na I sesji Rady Powiatu 

Zgierskiego wygłosił deklarację, że na pewno będziemy się starać pozyskiwać środki, gdzie 

można, ile można i będziemy próbować inwestycje realizować, bo zapaść szczególnie                   

w inwestycjach drogowych jak i oświatowych jest olbrzymia. Dlatego trzeba robić wszystko, 

żeby ten Wydział jak i całe Starostwo, było jak najbardziej oddane tej sprawie. 

 

Naczelnik Ilona Rafalska zapewniła, że Wydział naprawdę prężnie działa i pozyskuje środki                

z zewnątrz, tam gdzie może. Wydział realizował wszystkie projekty tam, gdzie jest 

beneficjentem Powiat Zgierski jak również przygotował wniosek na drogę dojazdową do 

gruntów, którą złożyła Gmina Zgierz. Dwie realizowane schetynówki zostały przygotowane 

przez Stryków.  

 

Przewodnicząca Rady zwróciła uwagę, że rekrutacja i nabór do szkół to problem całego 

Powiatu Zgierskiego. Może należałoby rozważyć, czy ten problem nie powinien być jednym       

z dodatkowych tematów sesji – pozostawiła to do uznania Komisji Oświaty, Kultury, Sportu            

i Rekreacji.   

 

Radny Michał Pilarski zgodził się z radnym Grzegorzem Kuną. Ma wrażenie, że od paru lat, 

jak się rozważa kwestie inwestycji w powiecie, to pcha się inwestycje, jeżeli tylko można,                 

do Aleksandrowa. A jak nie można do Aleksandrowa to dopiero pozostała część powiatu 

dostaje ochłapy. Mówi się o równości, a co z salami gimnastycznymi w Zgierzu: „Staszic”, 

„Ekonomik” Zespół Szkół im. Jana Pawła II. Dlaczego tam nie ma inwestycji. Sprzedano 

część boiska pod budynek Prokuratury, pod warunkiem, że się wybuduje Orlik. A co z salami 

gimnastycznymi. Co z salami gimnastycznymi w Ozorkowie, w Głownie. Już nie ma Starosty 

z Aleksandrowa jest Starosta z Głowna. Należy traktować równo wszystkie gminy w procesie 

inwestycyjnym.  

 

Naczelnik Ilona Rafalska przekazała, że w zeszłym okresie programowania właśnie były 

poddane termomodernizacji trzy szkoły ze Zgierza. Zespół Szkół Nr 1 im. Jakuba Stefana 

Cezaka został stermomodernizowany, zamontowane były nowoczesne solary, wybudowane 

boisko „ Orlik” i jest ujęta w Sportowej Szkole modernizacja sali gimnastycznej. Zespół 

Szkół Ogólnokształcących im. Stanisława Staszica został stermomodernizowany i jest ujęta                    

w Sportowej Szkole modernizacja boiska. 

 

Starosta przyznał, że jest Starostą z okolic Głowna. Zarząd Powiatu Zgierskiego będzie 

działał w sposób zrównoważony i cały powiat obejmował procesem inwestycyjnym. 

Nieporozumieniem jest zarzut, że w Zgierzu nie było inwestycji oświatowych. Szkoły zostały 

stermomodernizowane kompleksowo, wyglądają naprawdę bardzo przyzwoicie. Pobudowano 

w ZS Nr 1 im. J. S. Cezaka Orlik, bardzo na wysokim poziomie boisko, które służy. Zarząd 

planuje wybudować boisko przy Zgierskim Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych im. Jana 

Pawła II. To są fakty, których w żaden sposób nie da się podważyć. Jeżeli chodzi                             

o Aleksandrów to Burmistrz: 

 zaoferował pokrycie części wkładu własnego na budowę hali sportowej. Także Powiat 

Zgierski nie będzie obciążony całym wkładem własnym, który na tę chwilę jeszcze nie 

wiadomo ile będzie wynosił,   

 w poprzedniej kadencji przejął Młodzieżowy Dom Kultury oraz Poradnię 

Psychologiczno-Pedagogiczną. Także współpraca i wsparcie ze strony władz 

Aleksandrowa Łódzkiego jest.  

Zarząd Powiatu planuje budowę sal gimnastycznych przy Zespołach Szkół Specjalnych                  

w Ozorkowie i w Głownie. Te placówki nie posiadają sal gimnastycznych, tam zajęcia 

praktycznie odbywają się w salach lekcyjnych. Jeżeli uda się pozyskać środki to inwestycje 

będą wykonane. 
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Odnosząc się do wniosku radnego Krzysztofa Jurka to Starosta przyznał, że sala 

gimnastyczna przy warsztatach Zespołu Szkół Zawodowych w Ozorkowie jest rzeczywiście 

w bardzo złym stanie i praktycznie nie nadaje się do użytku. Jednak należy się zastanowić                     

czy przeznaczać środki w modernizację tej sali - wiadomo, że nakłady będą znaczące. Tym 

bardziej, że dyrektor tej placówki widziałaby możliwość przeznaczenia tego pomieszczenia 

na bazę kształcenia praktycznego. Zarząd będzie rozważał te kwestie, jaki kierunek obrać, 

ponieważ ważna jest zarówno sprawa sportowa jak i kształcenia zawodowego. Na pewno                

w dużej mierze rozwiąże sprawę planowana modernizacja boiska przy tej Szkole.  

 

Przewodnicząca Rady nawiązując do wypowiedzi radnego Michała Pilarskiego oznajmiła,           

iż radni z Aleksandrowa Łódzkiego uważają, że poprzednia kadencja ze Starostą                             

z Aleksandrowa doprowadziła do tego, że Aleksandrów był traktowany po macoszemu. Jeżeli 

do inwestycji drogowych dochodziło, było to zawsze z udziałem samorządu Aleksandrowa.  

 

Radny Dominik Gabrysiak chciał wiedzieć, z czego wynika podział środków, jeżeli chodzi              

o projekt Sportowa Szkoła - 50 % środków do Aleksandrowa i 50% do pozostałych gmin.  

 

Starosta odpowiedział, że przede wszystkim wynika to z określonych potrzeb i założeń. Jeżeli 

Powiat ma mieć Szkołę Mistrzostwa Sportowego z prawdziwego zdarzenia, to oczywistym 

jest, że Szkoła taką halę sportową powinna posiadać.  Nie ma możliwości wybudowania hali 

sportowej za 2 mln zł. Starosta apelował, aby nie dokonywać jeszcze podziału środków, 

których tak naprawdę fizycznie jeszcze nie ma. Bardzo by się cieszył, żeby te środki, nawet                 

w takim podziale, wpłynęły. A podwyższając tę kwotę jeszcze o wkład własny, dałoby to 

naprawdę w znacznym stopniu możliwość poprawienia bazy sportowej na terenie całego 

powiatu.  

 

Radny Dominik Gabrysiak, zapytał, czy Wicestarosta, będąc w Stowarzyszeniu Łódzki 

Obszar Metropolitalny, miał wpływ na podział, w ten sposób, środków na projekt Sportowa 

Szkoła, czy się zgadza z takim podziałem.  

 

Wicestarosta oznajmił: „są tutaj na sali radni, którzy mocno zajmują się historią. Jak 

przyszliśmy, mówię tutaj o poprzednim Zarządzie w kadencji 2010-2014, do sprawowania 

władzy organu wykonawczego, to stwierdziliśmy, że nie będziemy rozliczać poprzedniej 

kadencji. Mimo, że mieliśmy duże zastrzeżenia do tego, jak była realizowana polityka  

powiatowa w latach 2006-2010. Trochę hobbystycznie członek zarządu Wojciech Budziarski 

przeanalizował wydatki inwestycyjne z lat 2006-2010. Czy państwo radni są w stanie 

wskazać tę gminę, która w tym czasie 2006-2010 dostała najwięcej inwestycji. Miasto 

Ozorków. Natomiast zgadzam się z Panią Przewodniczącą, że wtedy kiedy Starostą 

Zgierskim był Starosta z Aleksandrowa, jak to z naciskiem przedstawił radny Pilarski, 

Aleksandrów w żaden sposób nie był wyróżniany. W żaden. I osobiście w Aleksandrowie 

doświadczyłem tego, że nie preferowałem swojej osobistej, rodzimej gminy w polityce 

powiatowej.”  

Jeśli chodzi o te 15 mln zł dla Powiatu Zgierskiego, to tych pieniędzy nie byłoby (mówimy            

w sferze mocno planowania) gdyby nie starania Burmistrza Jacka Lipińskiego i intensywnych 

rozmów z Prezydent Hanną Zdanowską. W ramach kształtowania wydatków ŁOM dla 

Powiatu Zgierskiego, jak i innych powiatów, największym priorytetem były drogi powiatowe. 

Bo to i jest największy majątek, a z dzisiejszych interpelacji wynika, że i największy problem, 

powiatu. Chcieliśmy by w ramach pieniędzy ŁOM w ostatniej perspektywie finansowania 

wyremontować jak najwięcej tych dróg powiatowych. I takie były złożone pierwsze tzw. 

fiszki, czyli wnioski  o realizacje tych inwestycji. Już po złożeniu tych wniosków okazało się, 

że nie można w ramach pieniędzy ŁOM realizować inwestycji drogowych, a decyzje już 

zapadły. Nie mogliśmy w zamian złożyć innych wniosków, by zamiast dróg zaproponować 

coś innego. Zostały nam tylko termomodernizacje budynków, których właścicielem jest 
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Powiat Zgierski. A to jest bardzo mało. A różnica polegała na tym, że my np. otrzymaliśmy                        

w ramach ŁOM 7,5 mln zł, a miasto Zgierz kilkadziesiąt mln zł, bo tu zadania miasta są 

zupełnie inne i ich paleta, mimo braku dróg,  jednak mogła być szerzej realizowana. Odbyło 

się kilka nerwowych i takich męskich rozmów z władzami miasta Łodzi, bo tutaj one są 

wiodące w ramach ŁOM. Razem z Powiatem Pabianickim, który podobnie jak my też nie 

mógł realizować inwestycji drogowych, przystąpiliśmy dzięki tutaj przychylności Prezydent 

Zdanowskiej do takiego wspólnego projektu Sportowa Szkoła. Powiat Pabianicki, Miasto 

Łódź i my. Dla Powiatu Pabianickiego 12 mln zł, dla nas 15 mln zł i ok. 60 mln zł dla miasta 

Łódź. Czy te pieniądze będą, trudno jeszcze powiedzieć. Będzie nabór, trzeba będzie wygrać. 

Dla jasności sprawy, wchodzimy całościowo, czyli to nie może być tak, że np. my 

dostaniemy, a Łódź i Pabianice nie, albo dostaną tylko Pabianice, a Łódź nie. To jest 

traktowane jako jeden projekt. Wicestarosta zgadza się z tym podziałem, bo taka jest decyzja 

Zarządu. To Zarząd podjął taką decyzję, jak te pieniądze rozdysponować. Pragnie tylko 

zaznaczyć, że być może w tej wersji wydaje się, że Aleksandrów jest preferowany ponad inne 

gminy. Ale jeśli weźmiemy pod uwagę całość procesu ŁOMowskiego i pieniądze, które mogą 

być realizowane na terenie całego powiatu, to dla przykładu Zgierz:  

 4 mln zł na MDK (pozostałe MDKi przejęło miasto Ozorków i gmina Aleksandrowie 

Łódzkim,  

 modernizacja sali gimnastycznej w Zespole Szkół Nr 1 im. Jakuba Stefana Cezaka 

szacunkowo będzie kosztowała ok. 2 mln zł, 

 boisko, o którym mówił Starosta przeszło milion zł, 

czyli w tym wymiarze jest to kwota bardzo podobna do tej kwoty aleksandrowskiej. Jeśli 

weźmiemy pod uwagę, że w poprzedniej kadencji Aleksandrów Łódzki nie był preferowany, 

a wręcz przeciwnie, to w opinii Wicestarosty jakaś sprawiedliwość dziejowa jest realizowana 

oraz  to co zostało w Strategii Rozwoju Powiatu Zgierskiego zapisane.  

 

Radny Dominik Gabrysiak zwrócił uwagę, że on żadnych aluzji historycznych nie robił. 

Rozmowa dotyczy przyszłości. Zgodził się, że w latach 2010-2014 inwestycji powiatowych             

w Aleksandrowie rzeczywiście nie było widać - jak wszędzie.   

 

Radny Michał Pieruń zakładał, że Powiat Zgierski wszystkie pieniądze z ŁOM dostanie, czyli 

15 mln zł. Jednak gdyby się okazało, że dostanie 7,5 mln zł, to rozumie, że te 9 szkół 

pozostałych, a nie ta jedna hala sportowa powstanie. Dyskutujemy tylko o czymś, co może 

będzie, a może nie będzie. Śledząc prezentację z bólem serca, jako mieszkaniec Zgierza, 

stwierdził, że w Zgierzu w ubiegłym roku nie została wykonana żadna inwestycja drogowa. 

Oczekuje jako mieszkaniec, że te kluczowe ulice w Zgierzu, jak ul. Parzęczewska,                                       

ul. Konstantynowska, które są w dramatycznym stanie, będą zrobione przy wsparciu środków 

zewnętrznych.   

 

Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że w informacji zostały omówione inwestycje w oparciu             

o  środki zewnętrzne, a były także inwestycje w ramach budżetu powiatu.   

 

Radny Michał Pilarski dziwił się, że najpierw wybudowana została jedna hala sportowa               

w Aleksandrowie, a teraz parę lat później budujemy w odległości 700 m drugą. To się 

radnemu nie spina. Równie dobrze można byłoby negocjować z Burmistrzem Aleksandrowa, 

żeby tę halę, która już została wybudowana, obie szkoły znajdujące się obok siebie mogły 

użytkować wspólnie. To też jest jakiś pomysł do rozważenia, a w zamian za to 

zmodernizować salę w Ozorkowie. A co do współpracy z gminami to wg wiedzy radnego 

Gmina Miasto Zgierz złożyła propozycję przejęcia dróg powiatowych, po to żeby ich stan tak 

naprawdę poprawić i po to, żeby była spójna administracja drogami na terenie miasta Zgierza. 

„Jakoś państwo nie byli zainteresowani. To jak gdyby z państwa strony nie ma odzewu.” 

Następnie radny przypomniał, że wniosek radnego Krzysztofa Jurka był wnioskiem 

formalnym i należy go poddać pod głosowanie.  



14 

 

 

Przewodnicząca Rady, na wniosek Starosty, ogłosiła przerwę w obradach o godz. 12
35

. 

Przewodnicząca Rady wznowiła obrady o godz. 12
48

.  

 

Radny Krzysztof Jurek oświadczył, iż wycofuje swój wniosek. Jednocześnie zaznaczył, iż nie 

odstępuje od nie całkowicie. Najbliższe posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu                        

i Rekreacji odbędzie się z udziałem Zarządu Powiatu w ZSZ w Ozorkowie. Po rozpoznaniu 

szczegółowo tego zagadnienia radny do tej sprawy powróci. Jeśli nie z programu Sportowa 

Szkoła, który jest bardzo odległy i nie wiadomo czy w ogóle zostanie zrealizowany, będzie 

wnioskował o zaplanowanie środków na modernizację tej sali gimnastycznej w budżecie 

powiatu.   

 

Radny Dominik Gabrysiak złożył wniosek o wprowadzenie do projektu Sportowa Szkoła 

zadania modernizacja sali gimnastycznej przy warsztatach szkolnych w Zespole Szkół 

Zawodowych, ul. Kościelna w Ozorkowie. Prosił o głosowanie imienne. 

 

Radny Sławomierz Janiszewski wskazał, że między innymi tej sprawie ma być poświęcone 

najbliższe posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji. W związku z tym 

zwrócił się do wnioskodawcy oraz innych radnych, aby aktywnie włączyć się w to 

posiedzenie. Następnie zaproponował, aby na następnej sesji zostało przestawione stanowisko 

Zarządu w tym temacie i dopiero wówczas przeprowadzone było ewentualnie głosowanie. 

 

Radny Dominik Gabrysiak zgodził się z taką propozycją.   

 

Starosta powiedział, że Zarząd Powiatu mnie chce uciekać od problemu. Zapewnił, że będzie 

namawiał Zarząd, żeby rozwiązać sprawę sali gimnastycznej w ZSZ w Ozorkowie. Oglądał ja 

i wie, że jest naprawdę w złym stanie. Po posiedzeniu Komisji Zarząd zaproponuje 

rozwiązanie tego problemu. 

 

Radny Michał Pilarski, w imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość, wnioskował                 

o wpisanie do porządku obrad VIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego pkt w brzmieniu:                           

„Informacja na temat programu Sportowa Szkoła”. Jeżeli nie będzie rozwiązania tego 

zagadnienia i nie znajdą się pieniądze  na realizację tego zadania to wnioski w tym zakresie 

będą ponawiane. 

 

Przewodnicząca Rady przyjęła wniosek do realizacji. Będzie układany porządek obrad, 

znajdzie się to w porządku obrad. Nie będzie teraz składała deklaracji, oczekuje na jakieś 

wspólne ustalenia przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji i Zarządu 

w jakiej formule to będzie wpisane.  

 

Radny Michał Pilarski złożył wniosek formalny o wpisanie omówienia programu Sportowa 

Szkoła do porządku obrad majowej sesji. 

 

Przewodnicząca Rady powtórzyła, że znajdzie się to w porządku obrad, tylko rozważy jak 

nazwie ten punkt. 

 

Radny Michał Pilarski oświadczył, że dla ułatwienia wniosek w imieniu Klubu złoży na 

piśmie.  
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Ad. 10a) 

Projekt uchwały w sprawie przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Ozorkowie 

stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

 

Członek Zarządu Adam Świniuch przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

 Statutowo-Prawnej  

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr VII/64/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 24 kwietnia 2015 r. w sprawie przekształcenia Zasadniczej Szkoły 

Zawodowej w Ozorkowie stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

 

Ad. 10b) 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadgimnazjalnych                 

i szkół specjalnych na terenie Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

 

Członek Zarządu Adam Świniuch przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

 Statutowo-Prawnej  

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr VII/65/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 24 kwietnia 2015 r. w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

ponadgimnazjalnych i szkół specjalnych na terenie Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik                  

nr 22 do protokołu.  

 

Ad. 10c) 

Projekt uchwały w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej Powiatu Zgierskiego za rok 

2014 stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  

 

Członek Zarządu Wojciech Brzeski przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej  

do projektu uchwały. 
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Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawkami.  

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr VII/66/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 24 kwietnia 2015 r. w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej Powiatu 

Zgierskiego za rok 2014 stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  

 

Ad. 10d) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III/19/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia       

22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2015 – druk A 

stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  

 

Skarbnik Powiatu Zgierskiego Iwona Stańczyk przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej w zakresie dotyczącym Komisji,  

 Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej  

do projektu uchwały. 

 

Radny Michał Pilarski przypomniał, iż przy uchwalaniu budżetu Powiatu Zgierskiego 

składane były wnioski dotyczące przebudowy dróg w Zgierzu tj. ciągu ul. Parzęczewskiej, 

budowy małego ronda na skrzyżowaniu ulic Kasprowicza i Dygasińskiego. Starosta wówczas 

deklarował, iż z oszczędności zimowego utrzymania dróg rozważy możliwość realizacji 

tychże inwestycji - chociaż jednej z nich. A znowu oszczędności idą do Aleksandrowa.                 

W związku z tym radny chciał wiedzieć, co z budową ronda, z jakich środków i kiedy 

Starosta planuje to wykonać.  

 

Starosta wyjaśnił, iż wprowadzenie inwestycji pn. „Przebudowa ciągu pieszego w pasie drogi 

powiatowej Nr 1134E – ul. Pańska w miejscowości Rąbień, gm. Aleksandrów Łódzki” to jest 

wyjątkowa sprawa ze względu na to, że mieszkańcy Rąbienia występowali o taką inwestycję                 

i Burmistrz Aleksandrowa Łódzkiego zadeklarował konkretną kwotę wsparcia na jej 

realizację. Zgodnie z założeniem w pierwszej kolejności realizowane będą inwestycje ze 

wsparciem zewnętrznym. Następnie Starosta zaznaczył, że pieniądze z zimowego utrzymania 

dróg nie zostały rozdysponowane. W najbliższym czasie Zarząd Powiatu przedstawi 

konkretne propozycje ich wykorzystania.  

 

Radny Michał Pilarski powiedział, iż nie wierzy i ma do tego prawo. Radny przy 

przyjmowaniu budżetu uwierzył Staroście, że środki będą przeznaczone. Taka nakładka na 

budowę tego ronda kosztuje niewiele. Czy Starosta w ogóle zwracał się do Prezydenta Miasta 

Zgierza o rozważenie możliwości dofinansowania. Nie zwracał się i teraz argumentem jest to, 

że Aleksandrów zgłosił się, bo chce mieć przebudowany ciąg pieszy. Starosta teraz deklaruje, 

że są jeszcze środki z zimowego utrzymania dróg. Może należałoby się jeszcze wstrzymać,          

te kilkanaście dni, do sesji majowej i przegłosować zmianę wszystkich środków, gdzie idą,                

w jakiej skali. Wobec tego radny zgłosił wniosek o zdjęcie tego punktu z porządku obrad.  

 

Radny Krzysztof Łebedowski rozumie, że każda gmina ma jakieś oszczędności z zimowego 

utrzymania dróg. Czy te pieniądze w takiej wysokości pójdą na remonty w konkretnej gminie           

w zależności ile było w danej gminie zaoszczędzone.   
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Starosta przekazał, iż Zarząd Powiatu rozdysponuje te środki równomiernie po całym 

powiecie. To jest rzeczą oczywistą. To nie są jedyne środki do rozdzielenia, jeszcze będzie  

nadwyżka budżetowa. Zarząd Powiatu chce to zrobić kompleksowo, w taki sposób, żeby 

każda gmina uzyskała jakieś inwestycje. Ponadto Starosta nadmienił, iż jest w stałym 

kontakcie z Prezydentem Miasta Zgierza i wspólnie zamierzają składać wnioski na  

przebudowę dróg w Zgierzu. Ustalenia są takie, że na przebudowę ul. Śniechowskiego                         

i ul. Konstantynowskiej wniosek będzie składało miasto, a powiat będzie składał na 

skrzyżowanie ul. Gałczyńskiego i Parzęczewskiej. Prezydent również zadeklaruje do udziału 

swoją drogę dla wzmocnienia punktacji tego projektu.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek o zdjęcie z porządku obrad 

przedmiotowego projektu uchwały.  

Za przyjęciem głosował    1 radny. 

Przeciw głosowało    20 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    2 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wniosku nie przyjęła.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosował     1 radny. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr VII/67/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 24 kwietnia 2015 r. w sprawie zmiany uchwały nr III/19/14 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego           

na rok 2015 stanowi załącznik nr 26  do protokołu.  

 

Ad. 10e) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III/19/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia       

22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2015 – druk B 

stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej  

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr VII/68/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 24 kwietnia 2015 r. w sprawie zmiany uchwały nr III/19/14 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego           

na rok 2015  stanowi załącznik nr 28  do protokołu.  

 

Ad. 11  

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami Rady 

Powiatu stanowi załącznik nr 29 do protokołu.  
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Przewodnicząca Rady przedstawiła informację. Przekazała, że jest rozpoczęta albo 

zakończona korespondencja z Łódzkim Urzędem Wojewódzkim dotycząca wygaśnięcia 

mandatu radnego Józefa Dziemdzieli. Z opinii prawnej wynika że nie doszło do naruszenia 

prawa i nie ma podstaw do podejmowania przez Radę Powiatu Zgierskiego działań 

zmierzających do wygaszenia mandatu radnego. Taka korespondencja do Łódzkiego Urzędu 

Wojewódzkiego wyszła 2 kwietnia br. Na razie nie ma dalszej części tych dywagacji. 

 

Radny Michał Pilarski zapytał, do kogo było skierowane to pismo.  

 

Przewodnicząca Rady odpowiedziała, że pismo było skierowane do Komisarza Wyborczego           

i do Rady Powiatu Zgierskiego.  

 

Zdaniem radnego Michała Pilarskiego w kwestii obrony radnego należałoby podjąć uchwałę 

Rady Powiatu Zgierskiego, która będzie odpowiedzią. Wysłanie tylko i wyłącznie opinii 

prawnej oznacza, że Rada pozostaje w bezczynności.  

 

Przewodnicząca Rady wskazała, że póki co to było wystąpienie o złożenie informacji, 

wyjaśnień. Na pewno to będzie analizowane przez służby prawne Wojewody i trzeba 

poczekać na dalszy bieg w sprawie. Jeżeli Rada zostanie wezwana do wygaszenia mandatu 

wówczas wypowie się w drodze uchwały.  

 

Radny Michał Pilarski nie zgodził się z Przewodniczącą. Nadal uważał, że ze względu na 

solidarność koleżeńską, żeby bronić interesów radnego Rada Powiatu Zgierskiego powinna 

podjąć uchwałę zgodną z opinią prawną, czyli że się z tym nie zgadza i ją przekazać. Pismo 

zostało skierowane do  Rady, a nie do przewodniczącego i nie do radców prawnych.  

 

Przewodnicząca Rady uznała, że do konieczności podejmowania uchwały Rada przystąpi, 

jeżeli będzie do tego wezwana przez służby Wojewody. Taka jest również opinia radcy 

prawnego. Zwłaszcza, że sam zainteresowany zgadza się z takim trybem. 

 

Ad. 12 

Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonywaniu uchwał Rady  

w okresie między sesjami stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Ad. 13 

Starosta oznajmił, iż zostaną udzielone odpowiedzi na część interpelacji. Pozostałe 

odpowiedzi na interpelacje zostaną udzielone na piśmie w statutowym terminie. 

Starosta odpowiadając na interpelacje radnych: Krzysztofa Łebedowskiego, Bożeny 

Palmowskiej i Michała Pilarskiego przyznał, że ilość dziur na drogach powiatowych po zimie  

jest spora, jak po każdej zimie. W chwili obecnej trwają remonty nawierzchni bitumicznych 

mieszanką  mineralno-bitumiczną. Planowany termin zakończenia w Zgierzu tj. 30 kwiecień 

br., natomiast na pozostałych drogach powiatowych 15 maj. Troszeczkę zdeterminowana 

została kolejność planowanym wyścigiem Turde Powiat i w pierwszej kolejności naprawy 

dróg zostały skierowane tam, gdzie będzie przebiegał wyścig. Także w niedługim czasie te 

dziury i ubytki na drogach zostaną usunięte. Trwają również remonty cząstkowe emulsjami           

i grysami z przewidywanym terminem zakończenia 15 maja. Wszystkie te ubytki mniejsze 

będą tą metodą uzupełnione. Zakończyła się już w zasadzie sprawa związana ze sprzątaniem 

pozimowym z piasku dróg w Zgierzu. Trwają również drobne naprawy ciągów pieszych na 

drogach powiatowych ul. Piłsudskiego przy poczcie i ul. Parzęczewskiej przy skrzyżowaniu      

z ul. Gałczyńskiego.  
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Jeśli chodzi o zakaz wjazdu ciężkich pojazdów na ul. Gałczyńskiego to jest zatwierdzona 

organizacja ruchu od 18
00

 do 8
00

. Oznakowania na tej ulicy będą stawiane od 15 maja br. 

Co do wydłużenia cyklu zielonych świateł przy skrzyżowaniu ulic Gałczyńskiego                              

i Parzęczewskiej w Zgierzu, to należy zaznaczyć, że tam ta sygnalizacja świetlna jest 

sygnalizacją starą. Sterownik jest stary i nie bardzo daje się przeprogramować, żeby 

zwiększyć czas zmiany świateł. W związku z czym Zarząd Powiatu zaproponuje rozwiązanie 

z wykonaniem wysepki. Jeżeli ludzie z dysfunkcją ruchu nie będą mogli w jednym cyklu 

przebyć tych 16 m, będą mogli na wysepce poczekać na następną zmianę świateł i przebyć 

bezpiecznie to przejście. Będzie to rozwiązanie doraźne. Kiedy powiat otrzyma 

dofinansowanie na przebudowę tego skrzyżowania, będą zupełnie inne rozwiązania i sprawa 

zostanie załatwiona kompleksowo.  

 

Radny Michał Pilarski poprosił o udzielenie tych odpowiedzi również na piśmie. Następnie 

radny zastanawiał się, czy nie taniej byłoby wymienić sterownik niż budować wysepkę.  

 

Starosta powiedział, że na pewno nie.  

 

Radny Michał Pilarski poprosił o podanie kosztu budowy wysepki i kosztu zakupu 

sterownika.  

 

Starosta oznajmił, iż nie ma żadnego problemu, radny takie dane otrzyma. Jak już nadmienił 

wysepka to jest tymczasowe rozwiązanie do czasu przebudowy skrzyżowania.  

 

Członek Zarządu Wojciech Brzeski odniósł się do interpelacji radnego Michała Banaszczyka. 

W ubiegłym roku zostały wydane przez Starostę Zgierskiego dwie decyzje (jedna 14 sierpnia, 

a druga 18 lipca) w stosunku do Fundacji Ekumeniczne Centrum Dialogu Religii i Kultur                    

z siedzibą w Aleksandrowie Łódzkim. W obydwu tych decyzjach Starosta wystąpił o zwrot 

dotacji oraz o częściowy zwrot przychodów uzyskanych przez Fundację, która realizowała,                   

na podstawie podpisanej umowy, prowadzenie Domu Pomocy Społecznej w Ozorkowie.               

W odpowiedzi na te decyzje Fundacja złożyła odwołanie do Samorządowego Kolegium 

Odwoławczego. SKO w dniu 17 listopada 2014 r. odniosło się do tych decyzji. Przekazało 

obydwie zaskarżone decyzje do ponownego rozpatrzenia organowi I instancji. W związku                 

z tym zostało przeprowadzone postępowanie administracyjne, które zakończyło się wydaniem 

dwóch kolejnych decyzji. Takowe decyzje Starosta Zgierski podpisał w dniu 3 kwietnia br., 

one trafiły do Radcy Prawnego Grzegorza Graczyka pełnomocnika Fundacji. W tych 

decyzjach Starosta orzekł zwrot przez Fundację dotacji pobranej w nadmiernej wysokości na 

podstawie umowy 1448/2012 z dnia 30 października 2012 r. w kwocie 32.760 zł plus odsetki 

jedna decyzja i 25.749,36 zł plus odsetki druga decyzja. W dniu 20 kwietnia wpłynęły kolejne 

odwołania od tych decyzji złożone przez pełnomocnika reprezentującego Fundację 

(zacytował odwołania).  W dniu 23 marca 2015 r. przed wydaniem decyzji zwróciliśmy się do 

pełnomocnika Fundacji zarówno w jednym jak i w drugim postępowaniu administracyjnym               

z informacją o możliwości wypowiedzenia się, co do zebranych dowodów osobiście przez 

pełnomocnika bądź listownie, przejrzenia akt sprawy oraz złożenia oświadczenia w terminie 7              

dni od otrzymania pisma. Na to nie było żadnego odzewu. Mając dostęp, nie dokonano 

sprawdzenia, natomiast złożono odwołanie od decyzji twierdząc, że nie zostało 

przeprowadzone w sposób właściwy postępowanie administracyjne. Teraz w określonym 

terminie całość dokumentacji zostanie przesłana ponownie do SKO. W przypadku 

niekorzystnego stanowiska SKO dla powiatu, kolejnym krokiem będzie wystąpienie do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Łodzi. Na pewno tej sprawy nie odpuścimy,             

nie wycofamy się z tego, będziemy konsekwentnie postępować. Bardzo możliwe, że to się 

skończy w sądzie.  

 

Radny Michał Banaszczyk poprosił o odpowiedź również na piśmie.  
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Przewodnicząca Rady nawiązała do ponownego wystąpienia radnego Michała Pilarskiego 

wzywającego Przewodniczącą do odpowiedzi na interpelację. Zwróciła uwagę,                            

że rzeczywiście interpelacje radnych są takim środkiem kontrolo-interwencyjnym, natomiast 

one muszą dotyczyć jakiś istotnych, zasadniczych spraw należących do działań samorządu. 

„Ocenianie i dookreślanie mojego udziału czy też nie udziału w jakiś uroczystościach                        

i imprezach jestem przekonana, że nie należy do zakresu tutaj tych kompetencji, ani też nie 

podlega wnioskowi o udostępnieniu informacji publicznej. Pan oczywiście będzie miał swoje 

zdanie, proszę sobie z tym poradzić.” 

 

Radny Michał Pilarski poprosił o podanie na piśmie podstawy prawnej wypowiedzi 

Przewodniczącej. 

 

Przewodnicząca Rady oświadczyła: „Panie radny ja nie będę odpowiadała na piśmie na 

zgłaszaną tego typu Pana uwagę.” 

 

Radny Michał Pilarski ponowił prośbę o „podanie na piśmie podstawy prawnej Pani ostatniej 

wypowiedzi dotyczącej braku odpowiedzi na moją interpelację. Pani powołała się na swoje 

przekonanie. Moje przekonanie jest takie, że mam prawo pytać, Przewodniczącego                          

o wszystko co jest związane z wykonywaniem obowiązków przewodniczącego rady, jako 

radny. Jeżeli Pani ma inne zdanie proszę podać mi podstawę prawną, ja wtedy jeżeli się z nią 

dalej nie będę zgadzał, bo być może Pani mi tym udowodni, że to ja nie mam racji, a jeżeli 

dalej się nie będę z tym zgadzał są dalsze kroki prawne. ”   

 

Przewodnicząca Rady odesłała radnego do zapoznania się ze Statutem Powiatu Zgierskiego             

w zakresie kompetencji i władzy wykonawczej i uchwałodawczej.  

 

Radny Michał Pilarski poprosił o wskazanie punktu Statutu, który potwierdza twierdzenie 

Przewodniczącej. „Jeżeli Pani odmawia odpowiedzi na podanie podstawy prawnej proszę też 

to podać na piśmie.”  

 

Ad. 14 

Radny Krzysztof Łebedowski przypomniał, że na poprzedniej sesji prosił o wyjaśnienie, 

opinię radcy prawnego, czy Powiat Zgierski może podpisać umowę użyczenia dla działki,            

dla której nie ma księgi wieczystej, nie jest własnością Skarbu Państwa,  jest nieuregulowany 

stan prawny, nie jest zasiedzona i nie jest skomunalizowana. Nie otrzymał odpowiedzi na to 

pytanie ani ustnej, ani pisemnej. Dzwonił też do Biura Rady, żeby taką informację uzyskać. 

Nie wie czy radca zapomniała, czy może udzieli teraz odpowiedzi, a później pisemnie,               

czy odpowiedź prześle drogą e-mail.  

 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że wyjaśni tę sprawę w Biurze Rady. 

 

Członek Zarządu Wojciech Brzeski w imieniu Starosty Zgierskiego, Przewodniczącego                  

i Wiceprzewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska zaprosił                

18 maja 2015 r., o godz. 13
00

 na konferencję poświęconą odnawialnym źródłom energii ze 

szczególnym uwzględnieniem Powiatu Zgierskiego. Odbędzie się ona w sali konferencyjnej 

Starostwa Powiatowego w Zgierzu. Radni otrzymali zaproszenia. Zaprosił także osoby 

zainteresowane tematem do udziału w konferencji.   

 

Radny Michał Pieruń wyraził obawy, czy będzie zgodne z przepisami wykonanie wysepki 

przy ul. Gałczyńskiego, bo jest to przejście dla pieszych z sygnalizacją. Miał okazję widzieć 

kilka wysepek m. in. na Kuraku ze znakami, z barierkami, przez które przejechał tir. Radny 

miał bardzo duże obiekcje, czy to będzie skuteczne. Radny trochę się zna „na rzeczach                     
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a pro po sygnalizacji i nie widzi, żeby to było tak drogie, choćby to miało być nawet 

przejściowe, że nie warto by było wydania tych pieniędzy dla ratowania życia ludzkiego”. 

 

Ad. 15 

Mieszkanka Zgierza (przedstawiciel mieszkańców ul. Gałczyńskiego) powiedziała, że celem 

dzisiejszej wizyty mieszkańców było to, aby na forum Rady Starosta zadeklarował, że sprawa 

tirów na ul. Gałczyńskiego będzie miała miejsce od 15 maja tego roku. Starosta to uczynił. 

Mają nadzieję, że na takim forum będzie to deklaracja bardzo mocna i prawdziwa. Bardzo się 

cieszą z dzisiejszej wypowiedzi Starosty, że sprawa będzie załatwiona od 15 maja. Bardzo za 

to dziękują. Mieszkańcy sprawy nie odpuszczą, do samego końca będą ją pilotować.                  

Pod koniec tej obiecanej daty, czyli przed 15 maja pojeżdżą sobie troszeczkę po trasie, 

zobaczą jak są rozstawione znaki, jaka jest sygnalizacja i czy rzeczywiście wszystko to jest 

prawdą, co mówią władze. Następnie zapytała, czy w związku z tą reorganizacją przejazdów 

tirów przez ul. Gałczyńskiego jest już nawiązana jakaś współpraca z Policją, Strażą Miejską. 

Jeżeli ten wolny czas przejazdu tirów będzie obowiązywał od 18 do 8 rano mogą być jeszcze 

przypadki, że któryś z tirów się zapędzi i przejedzie, albo po prostu będzie uważał, że jest 

cicha spokojna noc, żadnych patroli nie ma i sobie będą w dalszym ciągu jeździć.  

Ponadto oznajmiła, że trawniki przy ul. Gałczyńskiego są bardzo zaniedbane, zaśmiecone, 

utrzymane w tragicznym porządku. Chodniki są w bardzo złej kondycji technicznej.  

 

Starosta odnosząc się do wypowiedzi mieszkanki przekazał, że oczywiście, jeżeli ustawimy 

znaki to powiadomimy o tym odpowiednie służby. Jednocześnie poinformował, że przyjęta 

organizacja ruchu nie będzie dotyczyć wjazdów docelowych w celach gospodarczych.  

 

Mieszkanka Zgierza Zofia Niechciał wypowiedziała się następująco: „prócz rady osiedla, 

mieszkańców osiedla, są jeszcze inne jednostki. Jest jednostka Piaskowice, z której dzieci na 

pieszo chodzą do Szkoły Podstawowej Nr 4. Jeżeli tiry będą w większym natężeniu 

przejeżdżać ul. Aleksandrowską, Sieradzką to proszę państwa ja pytam: osiedle bloki ma              

w jakiej odległości od pasa jezdnego. A czy ktoś spojrzał na to, że Aleksandrowska, 

Sieradzka budynki z racji starego planu i z racji tej, że były posadowione jeszcze w latach 

osiemsetnych, początek dziewięćsetnych są prawie przy pasie jezdnym. Chodniki są tam 

niezbyt wielkie. I proszę mi powiedzieć, jeżeli te tiry jadąc, niestety będą zagrażały 

bezpieczeństwu dla dzieci idących do szkoły i wracających ze szkoły. To czy to ma rację 

bytu. Czy należy wtedy te tiry rzeczywiście zdjąć z ul. Gałczyńskiego również nocą. Proszę 

się przyjrzeć jaka jest odległość. I nim państwo obiecacie, nim cokolwiek zrobicie proszę 

pójść  w teren. Nim ustawicie znaki, czas trwania taki czy taki, niestety trzeba iść w teren.  

Druga rzecz. Dopiero co była mowa o przesyłaniu pieniędzy na roboty drogowe, to tu to tam             

i między innymi była sprawa Rąbienia. Miałam okazję być również na tej ulicy w Rąbieniu. 

Rzeczywiście nie ma pasa drogowego, rzeczywiście jest to wąski pas drogowy, nie ma dla 

pieszych przejścia. Sama idąc tam musiałam uważać czy któryś z samochodów mnie nie 

potrąci. Ten chodnik tam jest konieczny. To nie jest moje przypodobywanie się mieszkańcom 

Rąbienia. Poza tym Zgierz ul. Kasprowicza jest szerokim pasem drogowym. Wiem,                       

że potrzeba wybudować tam to skrzyżowanie, ale prawda jest druga, że z racji 

bezpieczeństwa powinniśmy jednak inaczej działać. Prawda? A mówiąc o dzieciach to proszę 

pamiętać, ja jestem wychowana i większość z państwa pamięta, że dzieci są wszystkie nasze. 

Jeżeli dbamy o mieszkańców, to dzieci są również mieszkańcami. Jeżeli mówimy                           

o bezpieczeństwie, to również właśnie o bezpieczeństwie dzieci.  

Następna sprawa. Mówimy o tirach, a kto mówi o tym, że jednak musimy dojść do tego,               

że tiry muszą wejść na platformy kolejowe. Jest to konieczne. Mało mnie interesuje lobby 

tych, którzy posiadają stacje benzynowe. Mało mnie to interesuje. Wiadomo, że muszą mieć 

stanowiska pracy, muszą w jakiś sposób zarabiać. Ale ja pytam, gdzie były osoby, które dziś 

mają stacje benzynowe, chcą na tym zarabiać, gdzie były osoby, żeby bronić stanowiska 

produkcyjne. Gdzie są te osoby?  
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Patrzę na sali, a ja nie mam na widoku  radnych z PSLu, gdzie są. Gdzie jest Kubiaczka? 

Powinna tu siedzieć do końca, tak jak ja siedzę. Za coś pieniądze bierze, dieta kosztuje                    

i wymaga pracy.  

Mówiliście o szkołach, o kasacji szkół ponadgimnzjalnych. Ze Zgierza ustawą z dnia                   

5 stycznia 1998 r. szkoły średnie przeszły w kompetencji do starostwa. Nie ma pana 

Dziemdzieli, nie ma pana Leśniewicza. W tym czasie zaczęto przygotowywać likwidacje 

szkół. No i oczywiście już w części były polikwidowane zakłady. Jestem bardzo 

zdenerwowana jak słyszę, że następne likwidacje idą zamiast przekształcenia. Wiem, że nie 

mamy za dużo, że jest w tej chwili niż demograficzny, ale za niedługi czas trzeba będzie 

znów reaktywować szkoły. Jeżeli wyniszczymy dziś ten majątek, przekształcając na zupełnie 

coś innego, to proszę mi  powiedzieć, co z wyposażeniem. Znów pójdzie tak jak było to za 

Leśniewicza, że internatów prawie nie mamy. Tylko tyle co jest u Cezaka. Jak to dalej ma iść. 

Proszę popatrzeć, jest budynek po internacie Włókiennika, sprzedany w kadencji 2002-2006. 

Pan Jarzębowski sprzedał to prywatnym osobom. Proszę się przyjrzeć na ten budynek jak jest 

zniszczony. I ten budynek nie jest wykorzystany, ale trzeba było go czym prędzej sprzedać, 

bo w budżecie zapisane. Nie możemy tak niszczyć wszystkiego. 

Następna sprawa. Powiem tak, mówiąc o kolei nie widzę, nie dochodzi do mnie to, żeby 

Powiat Zgierski jednak zwracał uwagę na to, co się dzieje na kolei. A powinien powiat 

również. Radni z powiatu również powinni podziałać, żeby np. trasa 15 i 16 ma 

nieprawidłowo i ma starą sieć odwodnienia. To jest nierealizowane. Jeżeli przejeżdża kolej 

osobowa lub inna nad drenami posadowionymi pod torami, to one są w strasznym stanie, 

stanowią tzw. złoty przejazd. Dlatego proszę, żebyście państwo, osoby, które są z różnych 

rejonów a widzą jak wygląda, żeby jednak do PLK interweniować. To musi być 

wyremontowane i musi być drożne. Nie może kolej mieć złotych przejazdów. A wracając do 

naszych w Zgierzu, nie mamy bezpiecznych przejść i przejazdów. Nie jest to tak zrobione, 

żeby piesi mogli swobodnie przejść bez zagrożenia i nie mamy bezpiecznych przejazdów na 

dwa pasy. Jest to na jednym pasie, a szczególnie Grotnicka, Jedlicka jest nam zafundowana 

na zasadzie mijanki. Również dla rolników, ponieważ Zgierz nie ma Komisji Rolnictwa,             

ale jest tutaj, to proszę się przyjrzeć jak to wygląda, żeby straż, która interweniować ma 

musiała objeżdżać. Tak być nie może. Dlaczego? Bo na Kontrewersie są powbijane słupy 

betonowe i nie ma przejazdu. Coś takiego jest zafundowane przez PLK. Takie rzeczy nie 

mogą się zdarzać. Nie wiem, czy dlatego że tam mniejszy ruch był, ale z racji bezpieczeństwa 

niestety to nie może mieć miejsca. Proszę zasięgnąć opinii w Straży Pożarnej. Odpowiedzą, 

że coś takiego miało miejsce i ma. I dlatego proszę, żebyście się państwo również do tego 

włączyli. 

Poza tym chciałabym spytać, 4 mln zł ma iść dla MDKu w Zgierzu, czyli dla mojego starego 

Domu Harcerza. Proszę mi powiedzieć, gdzie te 4 mln będą włożone. Czy to będzie w stare, 

zgniłe mury młyna, czy będzie to jakaś nowa inwestycja w ogóle. Bo jeżeli nowa inwestycja, 

jestem za. Rzeczywiście Dom Harcerza zasłużył na to, ale jeżeli to ma iść w młyn - broń 

Panie Boże.” 

 

Przewodnicząca Rady przekazała, że to będzie nowa inwestycja.  

Jednocześnie przypomniała, że do 30 kwietnia radni mają obowiązek złożenia oświadczeń 

majątkowych za 2014 rok wraz z zeznaniem podatkowym.  

 

Radny Michał Pieruń podniósł sprawę oznakowania poziomego. Na ul. Gałczyńskiego                   

w okolicach ul. Suchowolca, gdzie jest wzmożony ruch ze względu na Centrum Handlowe 

kilka dni temu jeszcze nie były pomalowane pasy.  Prosił o zwrócenie na to uwagi. 

 

Radny Michał Pilarski przypomniał, że członek Zarządu Powiatu Adam Świniuch obiecywał, 

że sprawdzi jak wygląda kwestia tych czterech pasów  na ul. Gałczyńskiego w jedną i drugą 

stronę poza Centrum Handlowe. Czy już coś wiadomo, bo nie dostał odpowiedzi.  
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Członek Zarządu Adam Świniuch odpowiedział, że pasy będą malowane.  

 

Ad. 16 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady dokonała zamknięcia             

obrad VII sesji Rady Powiatu Zgierskiego o godz. 13
55

. 

 

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała   

  


